
Országgyű lés Hivatala

lrományszárn: ,É

Érkezett: 2015 AUG 1 4 .

ORSZÁGGYŰLÉSI KÉPVISELŐ

Írásbeli választ igénylő kérdés !

dr. Kövér László
az Országgyűlés elnöke részére

Tisztelt Elnök Úr !

Az Alaptörvény 7 . cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgy ű lésrő l szóló 2012 . év i
XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekr ő l szóló

10/2014 . (II . 24.) OGY határozat 124 . § (1) bekezdésére kérdést kívánok benyújtani dr. Hende

Csaba honvédelmi miniszterhez

„Mit tesz a Honvédelmi Minisztérium azért, hogy a katonák hozzájuthassanak egészségügy i
célokra félretett megtakarításaikhoz? ”

címmel, amelyre a választ írásban kérem .

Tisztelt Miniszter Úr !

Mint az közismert a Honvéd Egészségpénztárnak 1,8 milliárd forintnyi megtakarítása ragadt ben t
Buda-Cash brókerház tulajdonosai által birtokolt BRB Buda Regionális Banknál (továbbiakban :

BRB) .

A Honvéd Egészségpénztár vezető i azonnal léptek, amint értesültek a Magyar Nemzeti Ban k

közleményébő l értesültek a BRB-nél fennálló likviditási problémákról, és a bank akkor mé g

működő webes felületén átutalták az egészségpénztár pénzét a Raiffeisen Banknál vezetett mási k

számlájukra. Azonban a pénz nem érkezett meg a Raiffeisen Banknál vezetett másik számlára ,
holott az utalás eredményeként az egészségpénztár BRB-nél vezetett számlájának egyenlege a

kimutatások szerint nulla forint.

A Magyar Nemzeti Bank korábbi írásbeli kérdéseinkre adott magyarázata szerint az átutalás a má r
elrendelt korlátozások miatt nem teljesült, és az Egészségpénztár egyenlege visszaállít . Ez els ő
hallásra megnyugtatónak tűnhet, azonban a további kérdésekre adott válaszokból kiderült : az

Egészségpénztár pénzét eltűntette a Budacash cs ődje. Az Egészségpénztár legfeljebb a távol i

jövőben, a felszámolási eljárás végén juthatna a pénzéhez, ha lenne mibő l kifizetni . Azonban a

meglévő vagyon erre aligha biztosít elégséges fedezetet .

A milliárdos nagyságrendű összeg hiányában a Honvéd Egészségpénztár működése megbénult .
Ez több mint 27 ezer katonát, rendvédelmi és nemzetbiztonsági dolgozót egészségpénztár i

befizetését érinti, aminek következtében műtétek maradnak el, emberek életét és egészségét

veszélyeztetve .

Tisztelt Miniszter Úr!



A Honvéd Egészségpénztár ügyfelei nem t őzsdéztek, hanem a Kormány által is támogatott
megtakarítási formát választottak, és kifejezetten egészségük megőrzése érdekében tették félre
pénzüket .

Ha a Kormány javaslatára az Országgyűlés külön törvényt fogadott el a Quaestor kötvényekb e
fektetők kártalanítására, akkor nem nézhető tétlenül, hogy eltűnik a Belügyminisztérium és a
Honvédelmi Minisztérium több ezer munkavállalójának egészség-meg őrzési céllal félretett
megtakarítása . Azoké az emberekké, akik nap mint nap Magyarország polgárai életének é s
vagyonának védelmét szolgálják. E szolgálat megbecsülésének minimuma, hogy ilyen helyzetben
a magyar állam segítséget nyújt . Éppen ezért a Honvédelmi és rendészeti bizottság olya n
módosító javaslatot nyújtott be a 2016 . évi költségvetéshez, ami forrást biztosított volna arra ,
hogy a Honvéd Egészségpénztár ügyfelei hozzájussanak megtakarításaikhoz . Ezt a módosít ó
javaslatot azonban a Kormány nem támogatta, és a Költségvetési bizottság ülésén leszavazta a
fideszes többség .

Kérdezem Miniszter Urat, hogy a Honvédelmi Minisztérium tesz-e kezdeményezést a
Kormánynál annak érdekében, hogy a Quaestor károsultakhoz hasonlóan a Magyar Honvédsé g
katonái és a dolgozói is hozzájuthassanak az egészségügyi célokra félretett megtakarításaikhoz ?

Budapest, 2015 . augusztus 14 .

Demeter Márta
MSZP

dr. Har-d‘gozó Tamás
MSZP
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